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Monument/memorial sign (wall installation) for the students and teachers of the historical institutes of the University of
Vienna expelled during the Nazi era.

 
in German:
Denkmal/Gedenkzeichen (Wandinstallation) für die in der Zeit des Nationalsozialismus vertriebenen Studierenden und Lehrenden der
historischen Institute der Universität Wien

Project

 

Description

At the University of Vienna, a monument/memorial sign shall be erected in a public space near the university’s historical institutes in memory of
the students and teachers of the History Department who were expelled during the Nazi era. The location chosen for the memorial sign is on the
1st floor next to lecture theater 41 – the central lecture theater for historical lectures; four of today’s historical institutes are also accessed from
here. It is therefore guaranteed that it will be seen by many people due to the high frequency of student traffic.

in German:
An der Universität Wien soll im Bereich der historischen Institute im öffentlichen Raum ein Denkmal/Gedenkzeichen für die in der Zeit des
Nationalsozialismus vertriebenen Studierenden und Lehrenden der Studienrichtung Geschichte errichtet werden. Als Ort für das Gedenkzeichen
wurde das 1. Obergeschoß (Festsaalebene) neben dem Hörsaal 41 gewählt – dem zentralen Hörsaal für historische Vorlesungen; von hier aus
werden zudem vier der heutigen historischen Institute erschlossen. Regelmäßige Frequenz und Wahrnehmbarkeit sind dadurch sichergestellt.

Applicant

Association Forum Contemporary History University of Vienna

in German:
Verein Forum 'Zeitgeschichte der Universität Wien'

Website

https://forum-zeitgeschichte.univie.ac.at/

Location

Austria |  show on map 

Approved

20 Dec 2021

Category

Memorial plaque

Type

Commemoration / remembrance

Funding

National Fund budget
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
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completeness of the information provided.
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Wenn Namen leuchten
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Von der Universität Wien 1938 bis 1945 vertriebene Geschichte-Studierende und -Lehrende: ein Denkmal
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